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Protokół Nr XXXIII/2020 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Ćmielowie odbytej w dniu 27 listopada 2020 r. 

 

Posiedzenie XXXIII Sesji Rady Miejskiej w Ćmielowie odbyło się w sali widowiskowej budynku Domu 

Kultury w Ćmielowie. Obrady rozpoczęto w dniu 27 listopada 2020 r. o godzinie 9.00.  

 

Ad. 1. Otwarcie Sesji i zapoznanie z proponowanym porządkiem obrad. 

 

Obrady Sesji Rady Miejskiej otworzyła Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie – Krystyna 

Zdonek, poinformowała, że obrady sesji są nagrywane i transmitowane. Powitała Panią Burmistrz 

Ćmielowa Joannę Suska, wszystkich radnych oraz wszystkich obecnych na sesji.  

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad ( quorum ). 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie – Krystyna Zdonek na podstawie sprawdzenia quorum 

uznała za prawomocne obrady Rady Miejskiej, gdyż na  15 radnych, obecnych w chwili rozpoczęcia 

sesji było 15 radnych. 

 

Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie – Krystyna Zdonek poinformowała, że w materiałach 

przygotowujących do sesji radni otrzymali porządek obrad do zapoznania się z jego treścią wraz z 

projektami uchwał do dzisiejszej sesji. 

Do proponowanego porządku obrad proponuje się wprowadzić zmianę poprzez dodanie  punktu 

dotyczącego Sprawozdania Burmistrza Ćmielowa z działalności w okresie między sesjami. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała wprowadzenie zmiany do porządku obrad 

sesji pod głosowanie poprzez przyciśnięcie przycisku. Zmiana porządku obrad sesji została przyjęta 

„jednogłośnie” – 15 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 

Po przeprowadzonym głosowaniu Przewodnicząca stwierdziła, że proponowana zmiana została 

wprowadzona do porządku obrad.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie – Krystyna Zdonek przedstawiła proponowany porządek 

obrad. 

 

Proponowany porządek obrad : 

1.Otwarcie Sesji i zapoznanie z proponowanym porządkiem obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum). 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich Sesji Rady Miejskiej w Ćmielowie odbytych w dniach: 14 lipca 

2020 roku, 07 sierpnia 2020 roku i 30 września 2020 roku. 
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5. Sprawozdanie Burmistrza Ćmielowa z działalności w okresie między Sesjami. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Miasta i Gminy Ćmielów z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2021 rok. 

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Miasta i Gminy Ćmielów za rok szkolny 

2019/2020. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji jednostki budżetowej Gminy Ćmielów o nazwie „Centrum 

Obsługi Oświaty w Ćmielowie”. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Ćmielów, warunków i zasad korzystania z nich oraz opłat za ich 

korzystanie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego na 2021 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej oraz budżecie na 2020r.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr  XXIII/137/2020 Rady Miejskiej w Ćmielowie z 

dnia 29 stycznia 2020 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy na lata 

2020-2029. 

14. Wolne wnioski.   

15. Zamknięcie obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała porządek obrad sesji pod głosowanie 

poprzez przyciśnięcie przycisku. Porządek obrad sesji został przyjęty „jednogłośnie” – 15 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 

Ad. 4.  Przyjęcie protokołów z poprzednich Sesji Rady Miejskiej w Ćmielowie odbytych w dniach: 

14 lipca 2020 roku, 7 sierpnia 2020 roku i 30 września 2020 roku. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poinformowała, że protokoły były wyłożone do 

zapoznania się z ich treścią. Zwróciła się z zapytaniem, czy są uwagi co do treści protokołów. Uwag 

nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie przyjęcie  protokołów z 

poprzednich sesji Rady Miejskiej odbytych w dniu 14 lipca 2020 r., 7 sierpnia 2020 r. i 30 września 

2020 r.  poprzez przyciśnięcie przycisku. Protokoły obrad sesji zostały przyjęte „jednogłośnie” – 15 

głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 

 

Ad. 5. Sprawozdanie Burmistrza Ćmielowa z działalności w okresie między Sesjami. 
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Głos zabrała Joanna Suska Burmistrz Ćmielowa, przedstawiła sprawozdanie z działalności w okresie 

między Sesjami.  

Działalność Burmistrz Ćmielowa w okresie od 15 lipca – 20 listopada 2020r.: 

- 15 lipca - odbiór wyremontowanej drogi powiatowej na ul. Skała,   

- 15 lipca - Zarządzenie Burmistrza Ćmielowa w sprawie: ogłoszenia o naborze kandydatów na 

członków komisji konkursowej do opiniowania ofert w otwartym konkursie ofert na realizację zadania 

publicznego w roku 2020, 

- 16 lipca - Zarządzenie Burmistrza w sprawie: upoważnienia Pani Kingi Zimnickiej pracownika Urzędu 

Miasta i Gminy w Ćmielowie do działania w imieniu Burmistrza Ćmielowa jako organu gminy, 

- 16 lipca Zarządzenie Burmistrza w sprawie: ogłoszenia otwartego konkursu ofert na realizację w 

2020 roku zadania publicznego Gminy Ćmielów w zakresie: ratownictwa i ochrony ludności,  

- 17 lipca – udział w finale „Plenerowych wakacji z Domem Kultury” na stadionie miejskim w 

Ćmielowie, 

- 17 lipca – udział w obchodach Dnia Czerwonego Kapturka podczas zajęć w świetlicy dla dzieci w 

Krzczonowicach,  

- 19 lipca – udział w koncercie rekreacyjnym przy Ćmielowskiej Tężni Solankowej, 

- 22 lipca – Zarządzenie Burmistrza w sprawie wyznaczenia administratora Ćmielowskiej Tężni 

Solankowej,  

- 24 lipca – udział w otwarciu Szpitalnego Oddziału Ratunkowego w Ostrowcu Św., 

- 24 lipca – Zarządzenie Burmistrza w sprawie: powołania Komisji Konkursowej do zaopiniowania 

złożonych ofert w otwartym konkursie ofert na realizację w 2020 roku zadania publicznego Gminy 

Ćmielów z zakresu: ratownictwa i ochrony ludności, 

- 28 lipca – Zarządzenie Burmistrza w sprawie ustalenia składu osobowego Miejsko- Gminnej Komisji 

do spraw szacowania skutków klęsk żywiołowych na terenie Miasta i Gminy Ćmielów, 

- 28 lipca – Zarządzenie Burmistrza w sprawie zarządzenia dnia wolnego z tytułu pięciodniowego 

tygodnia pracy, 

- 30 lipca – odebranie z rąk Wojewody Świętokrzyskiego promesy na utworzenie Dziennego Domu 

Senior + i Klubu Senior +, 

- 31 lipca – spotkanie z mieszkańcami Rudy Kościelnej i przedstawicielami potencjalnego inwestora 

kopalni wapienia, 

- 31 lipca – Zarządzenie Burmistrza w sprawie zmian w budżecie na 2020 r., 

http://bip.cmielow.pl/?a=10243
http://bip.cmielow.pl/?a=10243
http://bip.cmielow.pl/?a=10243
http://bip.cmielow.pl/?a=10244
http://bip.cmielow.pl/?a=10244
http://bip.cmielow.pl/?a=10245
http://bip.cmielow.pl/?a=10245
http://bip.cmielow.pl/?a=10269
http://bip.cmielow.pl/?a=10269
http://bip.cmielow.pl/?a=10269
http://bip.cmielow.pl/?a=10272
http://bip.cmielow.pl/?a=10272
http://bip.cmielow.pl/?a=10274
http://bip.cmielow.pl/?a=10274
http://bip.cmielow.pl/?a=10287
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- 5 sierpnia – podpisanie umowy w Starostwie Powiatowym w Ostrowcu Św. dot. pozyskanych 

środków z PFRON-u ma budowę podjazdów dla osób niepełnosprawnych przy budynku Urzędu 

Miasta i Gminy oraz przy budynku szkoły im. M. Raciborskiego w Brzóstowej, 

- 8 sierpnia – udział w Rekordowych Wakacjach, wydarzeniu promującym gminę Ćmielów jako 

miejsca atrakcyjnego dla turysty, 

- 8 sierpnia – udział w meczu drużyny MKS Świt i wręczenie podziękowań byłym piłkarzom za wkład 

wniesiony w rozwój ćmielowskiej piłki nożnej, 

- 9 sierpnia – wręczenie nagród zwycięzcom i uczestnikom biorącym udział w zawodach wędkarskich 

metodą spławikową nad zbiornikiem Topiołki, 

- 9 sierpnia – otwarcie Strefy Rekreacji w Brzóstowej, 

- 10 sierpnia – Zarządzenie Burmistrza w sprawie: zatwierdzenia wyników otwartego konkursu ofert 

na realizację zadania publicznego z zakresu ratownictwa i ochrony ludności,  

- 11 sierpnia – Zarządzenie Burmistrza w sprawie: powierzenia pełnienia obowiązków Dyrektora 

Samorządowego Zakładu Wodociągów i Gospodarki Komunalnej w Ćmielowie, 

- 11 sierpnia – Zarządzenie Burmistrza w sprawie: udzielenia pełnomocnictwa pełniącej obowiązki 

Dyrektora Samorządowego Zakładu Wodociągów i Gospodarki Komunalnej w Ćmielowie w zakresie 

prowadzenia bieżącej działalności statutowej Samorządowego Zakładu Wodociągów i Gospodarki 

Komunalnej w Ćmielowie, 

-  11 sierpnia – Zarządzenie Burmistrza w sprawie: powołania komisji mieszkaniowej, 

- 13 sierpnia – podpisanie umowy w Urzędzie Marszałkowskim dotyczącej pozyskanego 

dofinansowania do przebudowy dróg dojazdowych do gruntów rolnych w ramach programu FOGR, 

- 16 sierpnia – udział w uroczystej wieczornicy upamiętniającej 100 Rocznicę Bitwy Warszawskiej w 

Rudzie Kościelnej, 

- 16 sierpnia – udział w uroczystych obchodach 115 rocznicy powstania Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Ćmielowie, 

- 18 sierpnia – udział w realizacji materiału TVP Kielce pt. „Akcja lato”, 

- 18 sierpnia - Zarządzenie Burmistrza w sprawie: zmian w budżecie na 2020 r.,  

- 20 sierpnia – Zarządzenie Burmistrza w sprawie: powołania Komisji Przetargowej 

do przeprowadzenia postepowania o udzielenie zamówienia publicznego w trybie przetargu 

nieograniczonego pn.: "Remont i przebudowa dróg", 

http://bip.cmielow.pl/?a=10288
http://bip.cmielow.pl/?a=10288
http://bip.cmielow.pl/?a=10296
http://bip.cmielow.pl/?a=10296
http://bip.cmielow.pl/?a=10298
http://bip.cmielow.pl/?a=10298
http://bip.cmielow.pl/?a=10298
http://bip.cmielow.pl/?a=10298
http://bip.cmielow.pl/?a=10299
http://bip.cmielow.pl/?a=10311
http://bip.cmielow.pl/?a=10312
http://bip.cmielow.pl/?a=10312
http://bip.cmielow.pl/?a=10312
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- 21 sierpnia – Zarządzenie Burmistrza w sprawie: powierzenia Inspektorowi do spraw księgowości 

budżetowej w Urzędzie Miasta i Gminy w Ćmielowie określonych obowiązków  z zakresu gospodarki 

finansowej, 

- 21 sierpnia – Zarządzenie Burmistrza w sprawie: zmian w budżecie na 2020 r.,  

- 22 sierpnia – Zarządzenie Burmistrza w sprawie: wprowadzenia zasad (polityki) rachunkowości w 

Gminie Ćmielów, 

- 22 sierpnia – Zarządzenie Burmistrza w sprawie: zmiany Zarządzenia Nr 74/2020 Burmistrza 

Ćmielowa z dnia 26.06.2020 r. przeprowadzenia w Urzędzie Miasta i Gminy w Ćmielowie 

inwentaryzacji pełnej składników majątkowych oraz powołania Komisji Inwentaryzacyjnej, 

- 1 września – Zarządzenie Burmistrza w sprawie: odstąpienia od wykonania prawa pierwokupu 

nieruchomości, 

-  1 września – Zarządzenie Burmistrza w sprawie: zmian w budżecie na 2020 r., 

-   4 września – uroczyste otwarcie Sali Lustrzanej w Domu Kultury,  

- 4 września – Zarządzenie Burmistrza w sprawie: powołania Komisji Przetargowej 

do przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia publicznego w trybie przetargu 

nieograniczonego "Zmiana sposobu użytkowania przebudowa i remont części pomieszczeń po 

gimnazjum na pomieszczenia opieki społecznej i socjalnej "Dzienny Dom Seniora+" i "Klub Seniora+" 

z instalacjami wewnętrznymi wod.- kan., elektryczną",  

-  5 września – udział w akcji organizowanej przez Parę Prezydencką Narodowe Czytanie,  

-  9 września – spotkanie z dziećmi z niepełnosprawnościami z terenu gminy, przekazanie prezentów 

(walizki z kredkami, kolorowanki o gminie i gadżety) od Burmistrza na nowy rok szkolny, 

- 11 września – Zarządzenie Burmistrza w sprawie: zmiany Zarządzenia Nr 72/2020 Burmistrza 

Ćmielowa z dnia 26 czerwca 2020 r. w sprawie powołania komisji do oceny złożonych wniosków w 

ramach funduszu sołeckiego,  

-  12 września – otwarcie placu zabaw w Woli Grójeckiej, 

-  14 września – Zarządzenie Burmistrza w sprawie: zmian w budżecie na 2020 r., 

-  18 września – Zarządzenie Burmistrza w sprawie: powołania komisji do przeprowadzenia przeglądu 

dokumentów i materiałów niejawnych wytworzonych w Urzędzie Miasta i Gminy w Ćmielowie, 

-  20 września – udział w XV Świętokrzyskim Jarmarku Agroturystycznym w Muzeum Wsi Kieleckiej w 

Tokarni, gdzie zajęliśmy zaszczytne II miejsce ( spośród ponad 140 wystawców) w konkursie na 

Najpiękniejsze Stoisko, 

http://bip.cmielow.pl/?a=10315
http://bip.cmielow.pl/?a=10315
http://bip.cmielow.pl/?a=10315
http://bip.cmielow.pl/?a=10318
http://bip.cmielow.pl/?a=10324
http://bip.cmielow.pl/?a=10324
http://bip.cmielow.pl/?a=10326
http://bip.cmielow.pl/?a=10326
http://bip.cmielow.pl/?a=10326
http://bip.cmielow.pl/?a=10327
http://bip.cmielow.pl/?a=10327
http://bip.cmielow.pl/?a=10328
http://bip.cmielow.pl/?a=10329
http://bip.cmielow.pl/?a=10329
http://bip.cmielow.pl/?a=10329
http://bip.cmielow.pl/?a=10329
http://bip.cmielow.pl/?a=10329
http://bip.cmielow.pl/?a=10334
http://bip.cmielow.pl/?a=10334
http://bip.cmielow.pl/?a=10334
http://bip.cmielow.pl/?a=10335
http://bip.cmielow.pl/?a=10337
http://bip.cmielow.pl/?a=10337
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- 22 września – Zarządzenie Burmistrza powołania Komisji Przetargowej do przeprowadzenia 

postępowania o udzielenie zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczonego pn.: 

"Przebudowa i zmiana sposobu użytkowania części pomieszczeń gimnazjum na pomieszczenia opieki 

społecznej i socjalnej - "Dzienny Dom Seniora+" i "Klub Seniora+" z instalacjami wewnętrznymi: wod.-

kan. i energii elektrycznej", 

- 23 września – Zarządzenie Burmistrza w sprawie aktualizacji Planu Operacyjnego Funkcjonowania 

Gminy Ćmielów w warunkach zewnętrznego zagrożenia bezpieczeństwa państwa i w czasie wojny 

oraz udziału w tym procesie jednostek organizacyjnych Gminy,  

- 25 września – podpisanie porozumienia „Srebrna Dolina Kamiennej” z gminami : Kunów, Bałtów, 

Brody i Tarłów, 

-  28 września – spotkanie z przedstawicielem Wód Polskich w sprawie oczyszczenia rzeki Ćmielówka,  

-  29 września – Zarządzenie Burmistrza w sprawie przyznania nagród burmistrza dla nauczycieli za 

ich osiągnięcia dydaktyczno- wychowawcze, 

- 29 września – Zarządzenie Burmistrza w sprawie przedstawienia Radzie Miejskiej w Ćmielowie i 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Kielcach informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta i 

Gminy Ćmielów za I półrocze 2020 roku wraz z wymaganymi załącznikami, 

- 29 września – Zarządzenie Burmistrza w sprawie zmian w budżecie na 2020r., 

- 29 września – Zarządzenie Burmistrza w sprawie wyznaczenia Koordynatora do spraw dostępności, 

- 3 października – otwarcie wyremontowanej świetlicy w Wiktorynie, 

- 5 października – Zarządzenie Burmistrza w sprawie upoważnienia pracownika Urzędu Miasta i 

Gminy w Ćmielowie do uczestniczenia w czynnościach związanych z ustaleniem przebiegu granic 

nieruchomości Gminy Ćmielów, 

- 5 października – Zarządzenie Burmistrza w sprawie: zmiany Zarządzenia Nr 30/2019 Burmistrza 

Ćmielowa z dnia 21 lutego 2019 roku w sprawie powołania Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie w Ćmielowie, 

- 7 października – spotkanie z młodzieżą ze szkół podstawowych w Ćmielowie i Brzóstowej oraz z 

panem Andrzejem Załuckim z Fundacji Fabryki Marzeń, 

- 7 października – spotkanie z przedstawicielami mieszkańców Piasków Brzóstowskich w sprawie 

utworzenia w tej miejscowości Ochotniczej Straży Pożarnej,  

-  9 października – Zarządzenie Burmistrza w sprawie: zmian w budżecie na 2020 r., 

- 9 października - Zarządzenie Burmistrza w sprawie: powołania Komisji Przetargowej do 

przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia publicznego w trybie przetargu 

nieograniczonego pn.: "Budowa kanalizacji sanitarnej", 

http://bip.cmielow.pl/?a=10340
http://bip.cmielow.pl/?a=10340
http://bip.cmielow.pl/?a=10340
http://bip.cmielow.pl/?a=10340
http://bip.cmielow.pl/?a=10340
http://bip.cmielow.pl/?a=10344
http://bip.cmielow.pl/?a=10344
http://bip.cmielow.pl/?a=10344
http://bip.cmielow.pl/?a=10353
http://bip.cmielow.pl/?a=10353
http://bip.cmielow.pl/?a=10366
http://bip.cmielow.pl/?a=10366
http://bip.cmielow.pl/?a=10366
http://bip.cmielow.pl/?a=10368
http://bip.cmielow.pl/?a=10370
http://bip.cmielow.pl/?a=10370
http://bip.cmielow.pl/?a=10370
http://bip.cmielow.pl/?a=10409
http://bip.cmielow.pl/?a=10409
http://bip.cmielow.pl/?a=10409
http://bip.cmielow.pl/?a=10410
http://bip.cmielow.pl/?a=10411
http://bip.cmielow.pl/?a=10411
http://bip.cmielow.pl/?a=10411
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- 13 października – spotkanie z nauczycielami z okazji Dnia Edukacji Narodowej i wręczenie nagród za 

osiągnięcia dydaktyczno-wychowawcze, 

- 13 października - Zarządzenie Burmistrza w sprawie złożenia oświadczenia o nie skorzystania z 

prawa pierwokupu nieruchomości niezabudowanej, 

- 15 października – Zarządzenie Burmistrza w sprawie powołania Komisji Przetargowej do 

przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia publicznego w trybie przetargu 

nieograniczonego pn.: "Odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych z nieruchomości 

zamieszkałych na terenie miasta i gminy Ćmielów", 

- 16 października – Zarządzenie Burmistrza w sprawie zmian w budżecie na rok 2020, 

- 16 października – Zarządzenie Burmistrza w sprawie trybu pracy Urzędu Miasta i Gminy w Ćmielowie 

w okresie stanu epidemii, 

-  16 października- Zarządzenie Burmistrza w sprawie zmian w budżecie na 2020 r.,  

- 17 października – akcja bezpłatnego przekazania mieszkańcom Gminy sadzonek drzew wraz z 

Nadleśniczym Nadleśnictwa Ostrowiec Św. Adamem Podsiadło, 

- 18 października – wręczenie nagród za udział w zawodach wędkarskich „Jesienna Płoć” nad 

zbiornikiem Topiołki, 

- 19 października – Zarządzenie Burmistrza w sprawie zmiany Zarządzenia Nr 95/2020 Burmistrza 

Ćmielowa z dnia 22.08.2020 r. w sprawie zmiany Zarządzenia Nr 74 2020 z dnia 26.06.2020 r. w 

sprawie przeprowadzenia w Urzędzie Miasta i Gminy w Ćmielowie inwentaryzacji pełnej składników 

majątkowych oraz powołania Komisji Inwentaryzacyjnej, 

- 23 października – Zarządzenie Burmistrza w sprawie powołania Komisji Przetargowej do 

przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia publicznego w trybie przetargu 

nieograniczonego  pn.: "Dostawa wyposażenia do Dziennego Dom Seniora+ i Klubu Senior+", 

- 26 października – Zarządzenie Burmistrza w sprawie określenia formy i zakresu konsultacji z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (Dz. U. z 2020 roku poz. 1057) 

projektu uchwały Rady Miejskiej w Ćmielowie w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy 

Miasta i Gminy Ćmielów z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2021, 

- 26 października – Zarządzenie Burmistrza w sprawie zmian w budżecie na 2020 r.,  

- 27 października – Zarządzenie Burmistrza w sprawie: zmiany w Regulaminie Wynagradzania 

Pracowników Urzędu Miasta i Gminy w Ćmielowie, 

http://bip.cmielow.pl/?a=10414
http://bip.cmielow.pl/?a=10414
http://bip.cmielow.pl/?a=10419
http://bip.cmielow.pl/?a=10419
http://bip.cmielow.pl/?a=10419
http://bip.cmielow.pl/?a=10419
http://bip.cmielow.pl/?a=10416
http://bip.cmielow.pl/?a=10416
http://bip.cmielow.pl/?a=10423
http://bip.cmielow.pl/?a=10444
http://bip.cmielow.pl/?a=10444
http://bip.cmielow.pl/?a=10444
http://bip.cmielow.pl/?a=10444
http://bip.cmielow.pl/?a=10429
http://bip.cmielow.pl/?a=10429
http://bip.cmielow.pl/?a=10429
http://bip.cmielow.pl/?a=10430
http://bip.cmielow.pl/?a=10430
http://bip.cmielow.pl/?a=10430
http://bip.cmielow.pl/?a=10430
http://bip.cmielow.pl/?a=10430
http://bip.cmielow.pl/?a=10430
http://bip.cmielow.pl/?a=10445
http://bip.cmielow.pl/?a=10446
http://bip.cmielow.pl/?a=10446
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- 29 października – Zarządzenie Burmistrza w sprawie: złożenia oświadczenia o nie skorzystaniu z 

prawa pierwokupu nieruchomości niezabudowanej, 

- 30 października – otwarcie wyremontowanej kuchni i stołówki w SP w Brzóstowej w ramach 

projektu „ Posiłek w szkole i w domu”, 

- 30 października – Zarządzenie Burmistrza w sprawie: zmian w budżecie na 2020 r., 

- 30 października – Zarządzenie Burmistrza w sprawie: utrzymania przejezdności ulic, dróg gminnych 

oraz wewnętrznych na terenie Gminy Ćmielów w okresie zimowym 2002/2021, 

- 02 listopada - Zarządzenie Burmistrza w sprawie: upoważnienia pracownika zatrudnionego na 

zastępstwo na stanowisku: Podinspektora ds. planowania przestrzennego i gospodarki gruntowej do 

wydawania zaświadczeń, a także do poświadczania za zgodność z oryginałem odpisów dokumentów 

przedstawionych przez stronę na potrzeby prowadzonych postępowań, 

- 09 listopada – Zarządzenia Burmistrza w sprawie: zmian w budżecie na 2020 r.,  

- 10 listopada – Zarządzenie Burmistrza w sprawie: zmiany w Regulaminie Organizacyjnym Urzędu 

Miasta i Gminy w Ćmielowie, 

- 11 listopada – złożenie wiązanek pod Pomnikiem Bojowników o Niepodległość w Ćmielowie, 

- 12 listopada – spotkanie z mieszkańcami wykonującymi prace na działce w Smykowie,  

- 12 listopada – Zarządzenie Burmistrza w sprawie: powołania Komisji mającej dokonać odbioru 

końcowego robót na zadaniu pn.: "Przebudowa drogi wewnętrznej w m. Łysowody od km 0+000 do 

km 0+202", 

- 12 listopada – Zarządzenie Burmistrza w sprawie: powołania Komisji mającej dokonać odbioru 

końcowego robót na zadaniu pn.: "Przebudowa drogi wewnętrznej w miejscowości Ruda Kościelna",  

- 12 listopada – Zarządzenie Burmistrza w sprawie: powołania Komisji mającej dokonać odbioru 

końcowego robót na zadaniu pn.: "Przebudowa drogi wewnętrznej- ul. Dworcowej w Ćmielowie",  

- 19 listopada – Zarządzenie Burmistrza w sprawie powołania Komisji ds. przygotowania 

i przeprowadzenia Akcji Charytatywnej pn. „Nakręć się na pomaganie”,  

- 20 listopada – inauguracja Akcji „Nakręć się na pomaganie” ( serce na nakrętki ). 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie Krystyna Zdonek udzieliła głosu radnemu Andrzejowi 

Bonarkowi. 

Głos zabrał radny Rady Miejskiej Andrzej Bonarek, stwierdził, że, nawiązując do wypowiedzi Pani 

Burmistrz, chciał poinformować, iż klub radnych „Współpraca i Rozwój” złożył pismo do 

Przewodniczącej Rady i zwrócił się do Przewodniczącej o odczytanie pisma. 

http://bip.cmielow.pl/?a=10447
http://bip.cmielow.pl/?a=10447
http://bip.cmielow.pl/?a=10448
http://bip.cmielow.pl/?a=10450
http://bip.cmielow.pl/?a=10450
http://bip.cmielow.pl/?a=10451
http://bip.cmielow.pl/?a=10451
http://bip.cmielow.pl/?a=10451
http://bip.cmielow.pl/?a=10451
http://bip.cmielow.pl/?a=10459
http://bip.cmielow.pl/?a=10452
http://bip.cmielow.pl/?a=10452
http://bip.cmielow.pl/?a=10460
http://bip.cmielow.pl/?a=10460
http://bip.cmielow.pl/?a=10460
http://bip.cmielow.pl/?a=10461
http://bip.cmielow.pl/?a=10461
http://bip.cmielow.pl/?a=10462
http://bip.cmielow.pl/?a=10462
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Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie Krystyna Zdonek odczytała pismo klubu radnych 

„Współpraca i Rozwój” z dnia 26 listopada 2020 r., data wpływu do Urzędu Miasta i Gminy 27 

listopada 2020 r. skierowane do Burmistrz Ćmielowa Joanny Suska o treści: 

„W imieniu członków klubu radnych „Współpraca i Rozwój” zwracam się z wnioskiem o podjęcie 

stosownych działań w celu zarządzenia budowy obiektu komisariatu Policji na działce gminnej numer 

531 położonej przy drodze wojewódzkiej numer 75 w miejscowości Brzóstowa przy skręcie z drogi 

wojewódzkiej w drogę powiatową w kierunku Piaski Brzóstowskie. Z informacji, jakie posiadamy 

wiadomo nam, że teren miejscowości Brzóstowa i Grójec został wyłączony z kategorii terenów 

zalewowych, które do tej pory uznawane były za zalewowe i fakt ten stanowił przeszkodę do 

rozpoczęcia jakichkolwiek procedur budowlanych. Sprawa złego stanu technicznego budynku, w 

którym obecnie mieści się Komisariat Policji w Ćmielowie i poszukiwania rozwiązania w celu dalszego 

jego funkcjonowania w naszym mieście trwają już kilka lat i jak na razie nie dają większego rezultatu, 

a dla naszej Gminy jest to  bardzo potrzebna i ważna instytucja, dzięki której mieszkańcy mogą czuć 

się bezpiecznie w miejscu swojego zamieszkania. Skoro Komisariat Policji w Ćmielowie funkcjonuje 

już wiele lat i zawsze można liczyć na pomoc ze strony Komendanta i funkcjonariuszy Policji 

pracujących w Ćmielowie, więc chyba raczej nie warto pozbywać się tej instytucji z naszego terenu i 

stwarzać mieszkańcom niekomfortową sytuację dotyczącą zapewnienia podstawowego 

bezpieczeństwa, jakim jest służba Policji dla społeczeństwa lokalnego. W imieniu klubu proszę o 

pozytywne ustosunkowanie się do przedmiotowej we wniosku sprawy. Z poważaniem, 

Przewodniczący Klubu Andrzej Bonarek.” 

 

Ad. 6.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Miasta i Gminy 

Ćmielów z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2021 rok. 

Głos zabrała Krystyna Nowak- Głąb pracownik Urzędu, przedstawiła sprawozdanie z przebiegu 

konsultacji społecznych w bieżącym roku według projektu Programu Współpracy Miasta i Gminy 

Ćmielów z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2021. Konsultacje społeczne zostały poprzedzone obwieszczeniem, które zostało 

podane do publicznej wiadomości i na mocy zarządzenia Burmistrza Ćmielowa Nr 120 z dnia 26 

października 2020 r., konsultacje rozpoczęły się właśnie w tym dniu, trwały 14 dni i zakończyły się z 

dnem 14 listopada br. Obwieszczenie określiło zakres i tryb tych konsultacji. W ostatnim dniu na 

formularzu zgłaszania uwag i opinii wpłynęła opinia z Koła Gospodyń Wiejskich w Buszkowicach w 

sprawie zakupu pieca do pieczenia chleba, została uwzględniona i więcej opinii nie odnotowano.  

Konsultacje zakończyły się z dniem 9 listopada br. Zamknięto je protokołem z dnia 24 listopada br. 

Zostały uznane za przeprowadzone, ważne i zakończone.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poinformowała, że projekt uchwały został 

omówiony i pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Stałych Rady 

Miejskiej w Ćmielowie w dniu 25 listopada 2020 r. i przystąpiono do głosowania poprzez przyciśnięcie 

przycisku.  
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Uchwała została podjęta przez Radę Miejską „jednogłośnie” – 15 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 

Ad. 7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Miasta i Gminy Ćmielów za rok szkolny 

2019/2020. 

 

Głos zabrał Dyrektor Centrum Obsługi Oświaty Tomasz Neyman, poinformował, że obowiązek takiej 

informacji wynika z przepisów prawa oświatowego, organ wykonawczy, czyli burmistrz ma obowiązek 

przedstawić taką informację do dnia 30 października bieżącego roku, w tym terminie ta informacja 

wpłynęła do Pani Przewodniczącej. Dzisiaj na pierwszej sesji po 30 października jest ona 

prezentowana.  

W roku szkolnym 2019/2020 Rada Miejska podjęła 9 uchwał dotyczących oświaty. Najważniejsze to 

zakończenie działalności gimnazjów. Rok szkolny 2019/2020 był pierwszym rokiem szkolnym, gdzie 

gimnazja w polskim systemie oświaty nie funkcjonowały od roku 1999. Stan organizacji placówek to 

dwie szkoły podstawowe prowadzone przez samorząd gminny, 1 przedszkole gminne, 1 szkoła 

prowadzona przez stowarzyszenie w Podgórzu, gdzie działa tylko klasa zero oraz niepubliczne 

przedszkole w Podgórzu również prowadzone przez Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju Wsi. Łącznie 

w szkołach podstawowych było 22 oddziały, 390 uczniów, uczniów ubyło skokowo, dwa roczniki 

odeszły do szkół ponadgimnazjalnych i ponadpodstawowych, ubyło z systemu 84 uczniów. Działały 3 

oddziały przedszkolne: 2 w Brzóstowej, 1 w Podgórzu; 2 przedszkola: Przedszkole Samorządowe w 

Ćmielowie, w którym działało 5 oddziałów (ponad 100 dzieci) w Niepublicznym Przedszkolu w 

Podgórzu 1 odział (15 dzieci). Od roku 2017/2018 wszystkie dzieci powyżej 3 roku życia mają prawo 

do edukacji przedszkolnej i rodzice chętnie z tego prawa korzystają. 

Jeśli chodzi o bazę lokalową odszedł 1 budynek, w którym było gimnazjum. Stan wyposażenia w 

urządzenia  specjalistyczne: szkoły podstawowe wzbogaciły się o wyposażenie gimnazjów, które 

zostało im przekazane. W związku z pandemią zakupiliśmy 38 laptopów dla uczniów, które obecnie 

również są wykorzystywane  w zdalnym nauczaniu w tym roku 2020/2021. Zakupiono również 

wyposażenie do SP w Brzóstowej – 3 tzw. aktywne tablice czyli telewizory dotykowe.  

Zatrudnienie się zmniejszyło co było związane ze zwolnieniami, których było bardzo mało i z 

nieprzedłużeniem umów zawartych na czas nieokreślony. Na dzień 31 sierpnia 2020 mieliśmy  56,12 

etatu nauczycieli (67 osób) i 28,27 etatu obsługi. W tym momencie prawie wszyscy nauczyciele są 

nauczycielami dyplomowanymi, zaledwie kilku kontraktowych i mianowanych. Na doskonalenie 

zawodowe nauczycieli zgodnie z Kartą Nauczyciela przeznaczono 0,8%. 

Wyniki egzaminów zewnętrznych w zeszłym roku nie były rewelacyjne, zdalna nauka zwłaszcza w 

przypadku uczniów młodszych wynikom egzaminów nie służy, odbywały się one także w reżimie 

pandemii.  Dyrektor Centrum Obsługi Oświaty Tomasz Neyman poinformował o wynikach uczniów a 

także o szczególnych osiągnięciach finalistów konkursów i olimpiad. 

Dowóz uczniów objął 134 uczniów na 6 trasach w ramach dwóch przetargów.  

Stypendium otrzymało 70 osób, zasiłek 1 osoba. Na stypendia wydatkowano ok 100 000 zł, z czego 

ok. 90% pochodziło z dotacji. 
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Dofinansowanie pracodawcom kosztów kształcenia młodocianych pracowników dotyczyło 1 osoby, 

są to całkowicie środki zewnętrzne.  

Kontrola spełnienia obowiązku nauki – wszyscy uczniowie ostatnich roczników szkół podstawowych 

i ostatni rocznik gimnazjum kontynuują dalszą naukę. 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji jednostki budżetowej Gminy Ćmielów o nazwie 

„Centrum Obsługi Oświaty w Ćmielowie”. 

 

Głos zabrał Dyrektor Centrum Obsługi Oświaty Tomasz Neyman, poinformował, że zmieniamy sposób 

obsługi placówek oświatowych na terenie Gminy. Najważniejszym czynnikiem jest fakt, że tych 

placówek jest obecnie mniej, czyli 3. Dotychczasową obsługę placówek zapewnioną dotychczas przez 

COO przejmie Urząd Miasta i Gminy, w którym zostanie utworzony wydział oświaty. Część 

obowiązków przejmę również pełniąc już funkcję sekretarza. Nikt pracy nie straci, wszystko będzie 

wyglądało jak dotychczas tylko już w innych strukturach. Likwidacja COO była jednym z postulatów 

wyborczych Pani Burmistrz ale powody ekonomiczne w tym przypadku były równie ważne.  

Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska, poinformowała, że najważniejszy jest czynnik 

ekonomiczny, ponieważ  z 5 jednostek oświatowych pozostało 3 a likwidacja stanowiska Dyrektora 

COO pozwoli na kolejne oszczędności. Ten etat zostanie zlikwidowany, Pan Dyrektor wygrał konkurs 

na sekretarza Gminy, ale równocześnie przejmie również część dotychczasowych zadań.  

W tej nowej strukturze to Burmistrz będzie odpowiedzialny za oświatę w Gminie. Dotychczas był to 

Dyrektor COO. To również nowe obowiązki i odpowiedzialność dla mnie, ale ekonomia jest 

nieubłagana.   Likwidacja stanowiska Dyrektora COO to dla Gminy oszczędność rzędu 7 500 zł 

miesięcznie.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poinformowała, że projekt uchwały został 

omówiony i pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Stałych Rady 

Miejskiej w Ćmielowie w dniu 25 listopada 2020 r. i przystąpiono do głosowania poprzez przyciśnięcie 

przycisku.  

Uchwała została podjęta przez Radę Miejską „jednogłośnie” – 15 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 

lub zarządzającym jest Gmina Ćmielów, warunków i zasad korzystania z nich oraz opłat za ich 

korzystanie. 

 

Głos zabrał pracownik urzędu Paweł Cielecki, poinformował, że w stosunku do obecnie obowiązującej 

uchwały w projekcie następuje jedna zmiana, która dotyczy zmiany w załączniku dotyczącym bazy 

przystankowej. Dodano w nim jeden przystanek utworzony na wniosek Pani Burmistrz i zatwierdzony 

przez Starostwo Powiatowe w Ostrowcu Św. w pasie drogi powiatowej, na ul. Sandomierskiej w 

pobliżu szkoły. Stosowny aneks do umowy użyczenia przystanku przez Starostwo został również 

przygotowany i podpisany.  
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poinformowała, że projekt uchwały został 

omówiony i pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Stałych Rady 

Miejskiej w Ćmielowie w dniu 25 listopada 2020 r. i przystąpiono do głosowania poprzez przyciśnięcie 

przycisku.  

Uchwała została podjęta przez Radę Miejską „jednogłośnie” – 15 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poinformowała, że projekt uchwały został 

omówiony i pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Stałych Rady 

Miejskiej w Ćmielowie w dniu 25 listopada 2020 r. i przystąpiono do głosowania poprzez przyciśnięcie 

przycisku.  

Uchwała została podjęta przez Radę Miejską „jednogłośnie” – 15 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek ogłosiła 20 minut przerwy w obradach. 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru 

podatku rolnego na 2021 rok. 

 

Głos Zabrała Pani Agnieszka Mazur, Kierownik Referatu Podatkowego, poinformowała, że w celu 

obniżenia średniej ceny skupu żyta, która jest ogłaszana co roku przez Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego i w tym roku wynosi 58,55 zł konieczne jest podjęcie uchwały do celów wymiaru 

podatku rolnego. Proponuje się stawkę podatku rolnego w wysokości 41 zł za 1 kwintal żyta. Zasady 

obliczania podatku rolnego nie uległy zmianie i jest to podatek rolny z hektarów przeliczeniowych z 

gruntów gospodarstw rolnych, czyli powyżej 1 hektara fizycznego lub przeliczeniowego i wynosi 

równowartość 2,5 kwintala żyta i wynosić będzie 102,50 zł. Do gruntów pozostałych 205 zł z jednego 

hektara fizycznego. Świętokrzyska Izba Rolnicza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały odnośnie 

obniżenia średniej ceny skupu żyta. 

Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska, poinformowała, że stosownie do tego, o czym było 

mówione na posiedzeniu Komisji Stałych, radni taką potrzebę zgłosili i ja również zgłosiłam taką 

autopoprawkę do projektu tej uchwały o obniżeniu o złotówkę. Oferowaliśmy pomoc dla 

przedsiębiorców teraz wspólnym głosem mówimy, że taka pomoc  należy się też rolnikom. Jak wynika 

z kalkulacji koszt generowany dla budżetu gminy wynosi ok. 17 000 zł, jest to ważne wsparcie dla tej 

grupy zawodowej, pomagamy przedsiębiorcom pomóżmy i rolnikom. Jak mówił radny Bonarek ja też 

stoję na stanowisku, że ta stawka na poziomie 41 zł jest stawka właściwą.  

Głos zabrał radny Andrzej Bonarek, dodał, że stawka podatku rolnego została zaproponowana przez 

radnych członków Komisji Rolnictwa na wspólnym posiedzeniu wszystkich Komisji Stałych a 

wnioskowane obniżenie ceny było uzasadniane trudną sytuacją w rolnictwie dodatkowo 
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spowodowaną też dodatkowymi trudnościami covidowymi. Przedsiębiorcy otrzymali wsparcie 

dlatego wnioskowaliśmy, by również wsparcie otrzymali rolnicy i cena została obniżona do tej kwoty. 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Ćmielowie Piotr Małek, zwrócił się z zapytaniem 

do Kierownik Referatu Podatkowego Pani Agnieszki Mazur jaka była średnia cena skupu żyta w roku 

poprzednim. 

Kierownik Referatu Podatkowego Pani Agnieszka Mazur odpowiedziała, że jeśli dobrze pamięta to 

58,46 zł.  

Czyli cena wzrosła. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poinformowała, że projekt uchwały został 

omówiony i pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Stałych Rady 

Miejskiej w Ćmielowie w dniu 25 listopada  2020 r. i przystąpiono do głosowania poprzez przyciśnięcie 

przycisku.  

Uchwała została podjęta przez Radę Miejską: 15 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 1 głos „wstrzymuję 

się”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 

Głos zabrał radny Michał Szczęsny, złożył trzy wnioski formalne i zwrócił się z prośbą o dołączenie ich 

rozpatrzenia do porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poinformowała, że wpłynął wniosek o 

wprowadzenie do porządku obrad w sprawie o odwołanie z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady 

Miejskiej w Ćmielowie Pana radnego Jacka Bryły; wpłynął wniosek o wprowadzenie do porządku 

obrad w sprawie o odwołanie z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Ćmielowie Pana 

radnego Piotra Małka oraz wpłynął wniosek o przeprowadzenie na Sesji Rady Miejskiej w Ćmielowie 

procedury głosowania w sprawie wyboru spośród Rady jednego Wiceprzewodniczącego. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek odczytała uzasadnienie pierwsze: jako wnioskujący 

Radni uważamy, iż Pan Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Ćmielowie  radny Jacek Bryła nie 

sprawia powierzonej mu funkcji należycie. Nie podoba nam się styl jego pracy, który powoduje 

niepotrzebne napięcia i konflikty. Z jego strony odczuwamy brak współpracy z radnymi, co 

doprowadza do braku jedności w Radzie i zrozumienia.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek odczytała uzasadnienie drugiego wniosku: jako 

wnioskujący Radni uważamy, iż Pan Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Ćmielowie  radny Piotr 

Małek nie sprawia powierzonej mu funkcji należycie. Nie podoba nam się styl jego pracy, który 

powoduje niepotrzebne napięcia i konflikty. Z jego strony odczuwamy brak współpracy z radnymi, co 

doprowadza do braku jedności w Radzie i zrozumienia.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek odczytała uzasadnienie trzeciego wniosku o 

przeprowadzenie na Sesji Rady Miejskiej w Ćmielowie procedury głosowania w sprawie wyboru 

spośród Rady jednego Wiceprzewodniczącego: biorąc pod uwagę aspekt finansowy wnioskujemy 

powołanie jednego Wiceprzewodniczącego. Podpisani: Szczęsny Michał, Paszyński Piotr, Pernak 

Witold, Maruszczak Dariusz, Sykała Jerzy, Otolińska Ewelina, Nikodem Katarzyna, Zdonek Krystyna, 

Wójtowicz Halina, Bonarek Andrzej. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek zwróciła się z zapytaniem do Radcy Prawnego Pani 

Marty Czekaj, czy jest taka możliwość włączenia do porządku obrad. 

Radcy Prawny Pani Marta Czekaj poinformowała, że zgodnie ze Statutem Miasta i Gminy oraz z 

ustawą o samorządzie gminnym, a konkretnie z przepisem art. 20 ust. 1 a rada Gminy może 

wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 

Statut w § 35 ust.1 brzmi: z wnioskiem o uzupełnienie lub zmiany porządku obrad może wystąpić 

członek Rady zarówno przed uchwaleniem porządku, jak i w toku obrad. 

Czyli w tym momencie można wystąpić z takim wnioskiem, i żebyście Państwo mogli dalej 

procedować nad tymi wnioskami należy zmienić porządek obrad poprzez dołączenie do porządku 

obrad trzech punktów. Żeby przegłosować tę zmianę musicie Państwo uzyskać bezwzględną 

większość ustawowego składu  rady, czyli w naszym przypadku 8 radnych. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek zwróciła się z zapytaniem do Radcy Prawnego Pani 

Marty Czekaj, czy każdy wniosek pojedynczo. 

Radca Prawny Pani Marta Czekaj poinformowała, że tak. 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Ćmielowie radny Piotr Małek, zwrócił się do Radcy 

Prawnego Pani Marty Czekaj, że najpierw powinniśmy głosować nad zmianą porządku obrad. 

Radca Prawny Pani Marta Czekaj poinformowała, żeby każdy z tych wniosków głosować oddzielnie. 

W tej chwili porządek zawiera 14 punktów, jeśli Państwo przegłosujecie pozytywnie to będzie 17. 

Należy dopisać 3 punkty i każdy z nich głosować oddzielnie.  

Radny Andrzej Bonarek zwrócił uwagę, że jest 15 punktów, ponieważ jeden został wcześniej dodany. 

Radny Józef Nowak zgłosił wniosek formalny o ogłoszenie 5 minut przerwy. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poinformowała, że przegłosujemy wniosek i dopiero 

potem przerwa. 

Radca Prawny Pani Marta Czekaj poinformowała, że jej zdaniem wnioski formalne należy głosować w 

kolejności ich zgłoszenia, wniosek o przerwę jest równorzędny z poprzednimi wnioskami. Zmiana 

porządku obrad i zarządzenie przerwy tj. § 34 ust. 10: o wniosku formalnym rozstrzyga Rada po 

wysłuchaniu wnioskodawcy i ewentualnie jednego przeciwnego głosu. 

Radny Józef Nowak stwierdził, że w przypadku takich wniosków zasadnym jest ogłoszenie przerwy, 

żeby można było się naradzić. 

Radca Prawny Pani Marta Czekaj poinformowała, że wnioski są równorzędne, natomiast w statucie 

nie ma zapisu, co do kolejności głosowania, wobec tego logicznym wydaje się przyjęcie kryterium 

kolejności, ale jeśli Państwo uznają, że zarządzenie przerwy celem naradzenia się jest konieczne, to 

można ten wniosek głosować.  

Radny Józef Nowak stwierdził, że po przegłosowaniu najpierw 3 wniosków jego wniosek o przerwę 

przestaje być zasadny. 

Radca Prawny Pani Marta Czekaj poinformowała, że teraz tylko głosujemy nad zmianą porządku 

obrad, nie nad uchwałami. Uchwały odnośnie powołania i odwołania Wiceprzewodniczącego głosuje 

się w głosowaniu tajnym. Przerwa na pewno będzie konieczna. Niezbędne będzie powołanie komisji 

skrutacyjnej.  
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Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej radny Piotr Małek, stwierdził, że przerwa jest 

wskazana ponieważ jeżeli Rada odrzuci proponowane zmiany porządku to głosowanie już nie będzie 

aktualne, przynajmniej na tej sesji.  

Radca Prawny Pani Marta Czekaj poinformowała, że statut nie przewiduje wniosku o przerwę w żaden 

sposób, wobec tego uważam, że wnioski powinny być głosowane w takiej kolejności, w jakiej zostały 

zgłoszone. Natomiast Państwo możecie uznać, że przerwa jest w tym miejscu wskazana, teraz będzie 

tylko głosowany wniosek o zmianę porządku obrad, czyli ewentualne wprowadzenie bądź odrzucenie 

tego wniosku. A samo głosowanie nad uchwałą o odwołaniu i powołaniu będzie w terminie 

późniejszym.  

Radca Prawny Pani Marta Czekaj dodała, że żeby uspokoić Pana Radnego Józefa Nowaka to w § 35 

ust.3 statutu jest zapis: Wnioski o zmiany porządku obrad podlegają głosowaniu niezwłocznie.  

Teraz będzie to głosowanie jawne poprzez piloty, głosujecie Państwo normalnie nad rozpatrzeniem 

tego wniosku formalnego o odwołanie, a jak dojdzie do tego punktu to już wtedy będzie głosowanie 

tajne za pomocą kart do głosowania i urny.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poinformowała, że do porządku obrad proponuje się 

wprowadzić zmianę poprzez dodanie punktu dotyczącego rozpatrzenia wniosku formalnego o 

odwołanie z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Ćmielowie Pana Jacka Bryłę.    

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała wprowadzenie zmiany do porządku obrad 

sesji pod głosowanie poprzez przyciśnięcie przycisku.  

Zmiana porządku obrad sesji została przyjęta – 10 głosów „za”, 5 głosów „przeciw”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Po przeprowadzonym głosowaniu Przewodnicząca stwierdziła, że wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poinformowała, że do porządku obrad proponuje się 

wprowadzić zmianę poprzez dodanie punktu o rozpatrzenie wniosku formalnego o odwołanie z 

funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Ćmielowie Pana Piotra Małka.    

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała wprowadzenie zmiany do porządku obrad 

sesji pod głosowanie poprzez przyciśnięcie przycisku.  

Zmiana porządku obrad sesji została przyjęta – 11 głosów „za”, 4 głosy „przeciw”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Po przeprowadzonym głosowaniu Przewodnicząca stwierdziła, że wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poinformowała, że do porządku obrad proponuje się 

wprowadzić zmianę poprzez dodanie punktu o rozpatrzenie wniosku formalnego w sprawie o 

przeprowadzenie na sesji Rady Miejskiej w Ćmielowie w dniu 27.11.202 r.  procedury głosowania w 

sprawie wyboru spośród Rady jednego Wiceprzewodniczącego. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała wprowadzenie zmiany do porządku obrad 

sesji pod głosowanie poprzez przyciśnięcie przycisku.  

Zmiana porządku obrad sesji została przyjęta – 10 głosów „za”, 3 głosy „przeciw”, 2 głosy „wstrzymuję 

się”.  
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/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Po przeprowadzonym głosowaniu Przewodnicząca stwierdziła, że wniosek został wprowadzony pod 

obrady sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek zwróciła się z zapytaniem do Radcy Prawnego Pani 

Marty Czekaj, czy punkty możemy teraz przeprowadzać od razu. 

Radca Prawny Pani Marta Czekaj poinformowała, że teraz do rozpoznania pozostaje wniosek radnego 

Józefa Nowaka o zarządzenie przerwy.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek zwróciła się z zapytaniem do Radcy Prawnego Pani 

Marty Czekaj, czy to wprowadzamy do porządku obrad. 

Radca Prawny Pani Marta Czekaj poinformowała, że nie, ale wniosek należy przegłosować.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek zwróciła się z zapytaniem do Radcy Prawnego Pani 

Marty Czekaj, czy podnosimy rękę czy wciskamy przycisk. 

Radca Prawny Pani Marta Czekaj poinformowała, że głosować należy tak, jak do tej pory głosowano 

nad wnioskiem. To nie jest zmiana porządku obrad, ponieważ zmiana porządku obrad już nastąpiła. 

Teraz jest to wniosek o przerwę.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie poprzez podniesienie ręki, 

kto z radnych jest za wnioskiem o ogłoszenie 10 min przerwy złożonym przez Pana radnego Józefa 

Nowaka. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poinformowała, że wniosek o przerwę został 

odrzucony (5 „za”, 9 „przeciw”, 1 „wstrzymuje się”).  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek zwróciła się z zapytaniem do Radcy Prawnego Pani 

Marty Czekaj, czy teraz punkty sesji. 

Radca Prawny Pani Marta Czekaj odpowiedziała, że realnie nie wiadomo, w którym punkcie punkty 

zostały dopisane, więc może po punkcie 12-ym, przed wolnymi wnioskami.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek zwróciła się z zapytaniem do Radcy Prawnego Pani 

Marty Czekaj, czy z chwilą złożenia przed następnym punktem. 

Radca Prawny Pani Marta Czekaj odpowiedziała, że również może tak być. Będzie to głosowanie tajne 

więc na pewno będzie tu konieczna przerwa techniczna celem jego przeprowadzenia. Trzeba 

przygotować urnę i wydrukować karty do głosowania i mieć pieczątkę, żeby je podstemplować. Musi 

być także komisja skrutacyjna, która będzie czuwać nad przebiegiem tych trzech głosowań.    

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek zwróciła się z zapytaniem do Radcy Prawnego Pani 

Marty Czekaj, czy teraz głosowanie nad odwołaniem.  

Radca Prawny Pani Marta Czekaj odpowiedziała, że uchwałę o powołaniu jak i o odwołaniu głosuje 

się w głosowaniu tajnym, a takie głosowanie nie odbywa się za pomocą pilotów tylko na karcie do 

głosowania. Żeby to głosowanie przebiegało sprawnie to zgodnie ze statutem musi być powołana 

komisja skrutacyjna, a głosowanie odbywa się poprzez wrzucenie karty do głosowania do urny. Karta 

musi być ostemplowana pieczątką Rady.  Jednym słowem, nie mówię, że w tej chwili, ale trzeba 

zarządzić przerwę, żeby móc przygotować to głosowanie.  
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek stwierdziła, że najpierw przegłosujemy uchwały 

dotyczące budżetu i WPF a następnie będzie przerwa. 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej radny Piotr Małek, stwierdził, że Przewodnicząca 

sama mogła zdecydować o przerwie. Poza tym wpłynął wniosek z zarzutami, mam prawo się do nich 

odnieść i chciałbym przed głosowaniem móc o tym się wypowiedzieć, na temat mojego wniosku, na 

temat mojej pracy. Jest takie prawo, można taki wniosek złożyć, ja mam prawo do wypowiedzi i żeby 

się bronić, mam nadzieje, że Rada będzie na tyle odpowiedzialna, że da mi to prawo i tę możliwość, 

że da mi to prawo ustosunkowania się do tych zarzutów, które już teraz są absurdalne, można nawet 

powiedzieć przedszkolne. Mam do tego prawo i proszę, żeby to uszanować, reprezentujecie tutaj 

społeczeństwo naszej Gminy i myślę, że nie myślicie tylko w swoich kategoriach, ale także w 

kategoriach mieszkańców, to, że Was obserwują. Jest normalne, że mam prawo się ustosunkować, a 

można też powiedzieć, że bronić.  

Głos zabrała Radca Prawny Pani Marta Czekaj, poinformowała, że przed każdym punktem należy 

przeprowadzić dyskusję i każdy z radnych, a przede wszystkim osoby, których to dotyczy, będą mogły 

się wypowiedzieć.  

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej oraz budżecie na 2020r.  

 

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Pan Jarosław Nowak, poinformował, że jeśli chodzi o zmiany w 

budżecie na 2020 r. zmienione zostały załączniki dotyczące dochodów i wydatków o taką samą kwotę, 

nie dokonano zmian przychodów i rozchodów, nie zmieniono zadłużenia budżetu jako całości. 

Dołączone tabele dotyczą zadań inwestycyjnych rocznych, dotyczą zmiany nazewnictwa kilku zadań, 

które były niezbędne dla dopasowania tych zadań do inwestycji, które są w tej chwili 

dofinansowywane i są czy będą w trakcie realizacji  do wniosków złożonych o dofinansowanie, żeby 

to nazewnictwo było w pełni spójne. Zmiany dotyczące Senior+ zostały dokonane wcześniej na 

podstawie zarządzeń, o których przed chwilą mówiła Pani Burmistrz. W załączniku dotyczącym 

zakładu budżetowego wprowadzono jedną zmianę – chodzi o pozytywne rozpatrzenie wniosku o 

dodatkowe 18 000 zł na zakup koparko-ładowarki, żeby zrównoważyć środki, które S.Z.W.iG.K 

wydatkował. 

W ostatnich dwóch miesiącach wzrosła raptownie dotacja na dzieci z Gminy Ćmielów, które 

uczęszczają do przedszkoli w ościennych gminach (Ostrowiec Św., Bodzechów, Sadowie). 

Wprowadzono tam dodatkowe 20 000 zł by zrównoważyć zaszłości dotyczące miesiąca listopada i 

grudnia. Pozostałe zmiany dotyczą w praktyce prawie każdego działu, tam, gdzie może w tym 

momencie zabraknąć środków. Są to duże kwoty, ale są to przesunięcia z jednego działu na drugi.  

Jeśli chodzi o obsługę długu, sygnalizowałem, że być może taki kredyt zostanie w miesiącu grudniu 

podjęty, ale i tak będzie się to mieściło w tych środkach na obsługę, które są przewidziane. Budżet w 

tej chwili nie jest obciążany jakimiś znaczącymi kwotami.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poinformowała, że projekt uchwały został 

omówiony i pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Stałych Rady 

Miejskiej w Ćmielowie w dniu 25 listopada 2020 r. i przystąpiono do głosowania poprzez przyciśnięcie 

przycisku.  
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Uchwała została podjęta przez Radę Miejską „jednogłośnie” – 13 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Radni Ewelina Cieślikowska i Jacek Bryła chwilowo nieobecni. 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr  XXIII/137/2020 Rady Miejskiej w 

Ćmielowie z dnia 29 stycznia 2020 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 

Gminy na lata 2020-2029. 

 

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Pan Jarosław Nowak, poinformował, że okres końca roku dotyczy 

głównie przychodów dotacji stałych głównie opieki społecznej. Między ostatnią sesją nadzwyczajną a 

tą sesją do budżetu wpłynęło ok 1 000 000 zł. Są to środki, które nie mogą być przekazywane na inne 

cele. Zmiany dotyczą tej zmiany i zmian kumulujących się w zarządzeniach Pani Burmistrz. Nie 

wpłynęło to na wynik finansowy budżetu. Nadal budżet zamyka się deficytem 3 245 224 zł.  

Do dnia dzisiejszego żadne, również jednoroczne pożyczki ani kredyty w tym roku kalendarzowym i 

jednocześnie budżetowym nie były podejmowane. 

W wykazie wieloletnim, w związku ze złożonym wnioskiem, wprowadzono nowe zadanie na 

kompleksową modernizację energetyczną Domu Kultury. Jeśli otrzymamy na to środki zewnętrzne, 

to zadanie będzie realizowane w latach przyszłych: 2021 i 2022, ale  tę część dotyczącą zasilenia 

dotacją celową z budżetu trzeba było wprowadzić już teraz. W przyszłym roku jest to kwota 165 000 

zł, w 2022 roku kwota 340 000 zł. Na razie jest to tylko zapis w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Jeżeli wniosek zostanie zaakceptowany i dostaniemy obietnicę dotacji na wykonanie tego zadania na 

pewno jeszcze wrócimy do tego w roku przyszłym. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poinformowała, że projekt uchwały został 

omówiony i pozytywnie  zaopiniowany na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Stałych Rady 

Miejskiej w Ćmielowie w dniu 25 listopada 2020 r. i przystąpiono do głosowania poprzez przyciśnięcie 

przycisku.  

Uchwała została podjęta przez Radę Miejską „jednogłośnie” – 14 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Radna Ewelina Cieślikowska chwilowo nieobecna. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poinformowała, że kolejnymi punktami porządku 

będą wprowadzone wnioski i zarządziła 45 minut przerwy (godz. 11.10). 

Obrady sesji opuścił radny Witold Pernak. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek wznowiła obrady o godz. 13.40. 

Poinformowała, że kolejnym punktem obrad jest powołanie Komisji Skrutacyjnej w celu rozpatrzenia 

wniosków o odwołanie Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Ćmielowie i powołanie jednego 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Ćmielowie. Przystąpiono do głosowania poprzez 

przyciśnięcie przycisku.  
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek zwróciła się z zapytaniem, kto z radnych jest za 

wnioskiem. 

Wniosek został podjęty przez Radę Miejską – 11 głosów „za”, 4 „przeciw”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek zwróciła się do radnych o zgłaszanie kandydatów do 

Komisji Skrutacyjnej. 

Radny Piotr Paszyński zgłosił kandydaturę radnego Andrzeja Bonarka. Radny Andrzej Bonarek wyraził 

zgodę. 

Radny Andrzej Bonarek zgłosił kandydaturę radnego Piotra Paszyńskiego. Radny Piotr Paszyński 

wyraził zgodę. 

Radny Michał Szczęsny zgłosił kandydaturę radnej Eweliny Otolińskiej. Radna Ewelina Otolińska 

wyraziła zgodę. 

Radny Piotr Małek poprosił o udzielenie głosu. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek zwróciła się do Komisji Skrutacyjnej o 

ukonstytuowanie się. 

Radny Piotr Małek poprosił o udzielenie głosu, ponieważ 3 osoby zgłoszone do Komisji Skrutacyjnej 

podpisały wniosek o odwołanie a wybory są tajne i mam prawo nie mieć zaufania do komisji w takim 

składzie.  

Radny Piotr Małek zabrał głos, poinformował, że chciałby, aby w skład komisji albo weszła osoba z 

urzędu albo 3-cią osobą była osoba, która nie podpisała tego wniosku.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek zwróciła się do radnych o zgłaszanie kolejnych 

kandydatów do Komisji Skrutacyjnej. 

Radny Piotr Małek zgłosił kandydaturę radnej Eweliny Cieślikowskiej. Radna Ewelina Cieślikowska 

wyraziła zgodę. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek zwróciła się do radnych o zgłaszanie kandydatów do 

Komisji Skrutacyjnej. 

Radna Ewelina Cieślikowska zgłosiła kandydaturę radnego Józefa Nowaka. Radny Józef Nowak nie 

wyraził zgody. 

Radny Piotr Paszyński zgłosił kandydaturę radnego Jerzego Sykały. Radny Jerzy Sykała wyraził zgodę. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Piotr Małek zwrócił się z zapytaniem do Radcy Prawnego Pani 

Marty Czekaj, czy ta komisja w razie późniejszych wyborów też będzie liczyć głosy na powołanie 

wiceprzewodniczącego. Jeśli tak proszę poinformować, że osoby będące członkami tej komisji nie 

będą mogły kandydować na funkcję wiceprzewodniczącego.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek zwróciła się do radnych o zgłaszanie kandydatów do 

Komisji Skrutacyjnej. Z powodu braku kolejnych kandydatur Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna 

Zdonek zamknęła listę. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek zwróciła się z zapytaniem do Radcy Prawnego Pani 

Marty Czekaj, co w przypadku, gdy zgłoszono 5 osób. 

Radca Prawny Pani Marta Czekaj odczytała, jak to się odbywa zgodnie ze statutem:  

W głosowaniu tajnym radni głosują za pomocą kart ostemplowanych pieczęcią Rady Miejskiej, przy 

czym każdorazowo Rada ustala sposób głosowania, a samo głosowanie przeprowadza wybrana z 
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grona Rady Komisja Skrutacyjna z wyłonionym spośród siebie przewodniczącym.  

Komisja Skrutacyjna przed przystąpieniem do głosowania objaśnia sposób głosowania i 

przeprowadza je, wręczając kolejno radnym z listy obecności karty do głosowania. Kart do głosowania 

nie może być więcej niż radnych obecnych na sesji. Po przeliczeniu głosów Komisja Skrutacyjna 

sporządza protokół, odczytuje go, podając wynik głosowania. Karty z oddanymi głosami i protokół 

głosowania stanowią załączniki do protokołu sesji. 

Stwierdziła, że nie ma przeszkód, by było więcej członków niż trzech, jeśli zgłoszono 5 członków to 

komisja skrutacyjna może również liczyć 5 osób. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek zwróciła się do radnych z zapytaniem, czy wyrażają 

zgodę, żeby komisja składała się z osób, które zostały zgłoszone na kandydatów do komisji, poprosiła 

Panią Elżbietę Orczyk z Biura Obsługi Rady o odczytanie nazwisk. Nazwiska radnych zostały 

odczytane: Piotr Paszyński, Andrzej Bonarek, Ewelina Otolińska, Ewelina Cieślikowska,  Jerzy Sykała. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek zwróciła się do komisji o ukonstytuowanie się.  

Głos zabrała Radca Prawny Pani Marta Czekaj, poinformowała, że z drugiej strony w § 33 statutu jest 

zapis „Rada dokonuje wyboru spośród radnych 3-osobowej Komisji Skrutacyjnej (…)Wybór członków 

Komisji odbywa się łącznie”. W sumie nie zapisano „co najmniej 3- osobowej”, tylko „3-osobowej”, 

czyli żeby przeprowadzić to głosowanie w sposób prawidłowy, przegłosujcie Państwo tą  3-osobową 

Komisję Skrutacyjną. 

Głos zabrał radny Jerzy Sykała, poinformował, że rezygnuje. Zrezygnowała również radna Ewelina 

Otolińska.  

Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska, stwierdziła, że jesteśmy dzisiaj świadkami takiego 

zdarzenia dość chaotycznego, działania ad hoc nie do końca zrozumiałego, gdyż odwołanie tych 

dwóch osób, w postaci Pana radnego, Wiceprzewodniczącego Piotra Małka i w osobie 

Wiceprzewodniczącego pana Jacka Bryły uważam za czyste rozgrywki polityczne.  Te osoby, które 

pełnią te funkcje, są prawdziwymi społecznikami, służą mieszkańcom na co dzień, służą mi pomocą 

każdego dnia. Przychodzą, radzą, bo taka jest rola radnego. Rolą radnego jest radzić, doradzać 

burmistrzowi, żeby podejmować wspólne, jak najlepsze decyzje. Dlatego uważam, że takie działanie 

jest na szkodę rozwoju Gminy Ćmielów, ale szanuję decyzję Państwa radnych w głosowaniu, które 

nastąpi. Tylko pytanie moje brzmi i kieruję je do Pani Przewodniczącej, czy wprowadzane na 

dzisiejszej sesji procedury są zgodne z prawem.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek odpowiedziała, że jeżeli jest statut gminy, na którym 

się opieramy i ustawa o samorządzie, jest zgodne z prawem.  

Burmistrz Ćmielowa zwróciła się z prośbą o zwrócenie uwagi na tę odpowiedź i zapisanie jej do 

protokołu. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek, dodała, że poza tym było to konsultowane w czasie 

sesji z Panią Mecenas, jak wszyscy radni słyszeli. 

Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska, podziękowała za odpowiedź i poinformowała, że chciała to 

usłyszeć od Pani Przewodniczącej Rady Miejskiej. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek zwróciła się z zapytaniem, dlaczego od niej. 

Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska, podziękowała i poinformowała, że to Pani Przewodnicząca Rady 

Miejskiej podpisuje uchwały. 
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Głos zabrał Wiceprzewodniczący Piotr Małek, poinformował, że korzysta ze swojego prawa do 

obrony. Trzy aspekty mojej działalności, dlaczego zgodziłem się kandydować i jestem 

Wiceprzewodniczącym.  Jest to aspekt typowo gminny mojej działalności jako radnego, nie tylko te 2 

lata, ale w sumie 6, druga sprawa, o której będę chciał powiedzieć to jest sprawa polityczna i trzecia- 

osobista, ale bardzo ważna.  Proszę, aby mi nie przerywać, nie śmiać się, nie krzyczeć, bo jesteśmy na 

sesji Rady Miasta i Gminy Ćmielów, wszyscy się tu znamy, chodzimy po ulicach i zachowujmy się 

kulturalnie i adekwatnie do powagi sytuacji.   

Chciałbym zacząć od zarzutów. Zarzuty brzmią: brak współpracy i brak zaufania. Zaufanie? Może bym 

się i zgodził, bo jeśli to jest aspekt polityczny to jestem od Pani Burmistrz. Jak większość w Was wie ja 

nie chciałem być wiceprzewodniczącym. Były różne rozmowy, zgodziłem się być 

wiceprzewodniczącym, ale jest mi bardzo trudno. Każda sesja dla mnie to jest wyzwanie, uczę się na 

pamięć statutu, przygotowuje się, nawet teraz mam tutaj porządek obrad, w razie czego musiałbym 

powołać sekretarza. Byłem przygotowany gdybym musiał prowadzić sesję, ale gdyby była taka 

potrzeba na pewno bym to zrobił. Zgodziłem się być wiceprzewodniczącym ze względu na to, że 

wybory ułożyły się, jak się ułożyły, wygrała Pani Burmistrz Suska, w której komitecie byłem i żeby było 

widać, że nastąpiły zmiany, a każdy na to liczył. Jeśli się wybiera coś nowego to każdy ma nadzieję, że 

będzie lepiej, nie gorzej, chciałem podkreślić swoją osobą, że w naszej gminie nastąpiły zmiany, więc 

z komitetu Pani Burmistrz będę reprezentował ją, ale i radę i mieszkańców, ale i wyborców oczywiście  

jako wiceprzewodniczący. Aspekt polityczny tego zarzutu rozumiem. Utworzył się nowy klub, który 

ma nazwę Rozwój i Współpraca, wątpię w to, ale o tej współpracy zaraz będę mówił.  

Jeśli chodzi o moją pracę jako wiceprzewodniczącego, zdawałem sobie sprawę, że jako 

wiceprzewodniczący nie mogę się zamykać tylko na mój okręg, w którym zostałem wybrany, tylko 

muszę działać szerzej dla wszystkich mieszkańców mojej gminy.  

Co robiłem, jeśli chodzi o moją działalność w tym trudnym czasie? Gdy jeszcze nie było pandemii 

wybrałem się do Kielc z prośbą o utworzenie w Ćmielowie mobilnego miasteczka ruchu drogowego, 

byłem na rozmowie. Dzisiaj rozmawialiśmy na temat  zniesienia terenów zalewowych w miejscowości 

Brzóstowa, Grójec. Gdy jeszcze nie było pandemii, odbyło się z mojej inicjatywy spotkanie, na którym 

sugerowałem, aby te tereny przestały być terenami zalewowymi, między innymi chodziło o komendę 

Policji, ale nie tylko, bo także o problemy ludzi, którzy mieli problemy z budową. Zajmowałem się 

tematem budowy komendy Policji w Ćmielowie. Chciałbym, aby obecny budynek po komendzie 

przeszedł na naszą własność w zamian za tę naszą działkę i w tym celu udałem się do 

Parlamentarzystów Ziemi Świętokrzyskiej, aby z nimi o tym rozmawiać a także, by umówiono mnie 

na spotkanie z Wojewodą. W tym czasie stało się jak się stało, pandemia i wszystko padło. Padło 

miasteczko ruchu drogowego, z Wodami Polskimi się udało i jest efekt. Jeśli chodzi o komendę nie 

byłem u Wojewody, ponieważ nie tylko tam się obawiają, ale ja także się obawiam pandemii, a 

musiałbym jechać autobusem, i to każdy rozumie.  

Jako radny, jako wiceprzewodniczący nie chciałem się zamykać. Dzisiaj, kiedy zobaczyłem podpis 

radnego z Grójca, w tym samym czasie wyszedłem i załatwiałem pewne rzeczy dla jego mieszkańców- 

dlatego, że jestem wiceprzewodniczącym i nie chce „ciągnąć” tylko na Brzóstową, poczuwałem się, 

że trzeba pomóc. Przedwczoraj druga sytuacja, okręg Pana Bonarka, podjąłem decyzję, że pomogę 



22 
 

pewnym osobom, tak uważam i tak zrobię, pomogę rodzinie z dzieciakami. Nie są to moi wyborcy, 

ale jestem wiceprzewodniczącym i uważam, że tak trzeba.   

Jeśli chodzi o Pana Sykałę, który również podpisał. Podczas wyborów mówił, że daleko mu do mnie. 

Rajdy, które organizowałem w 2019 roku, Pan dobrze wie, ile mnie to kosztowało pracy i wysiłku ze 

względu na moją niepełnosprawność, odpowiedzialności. Pan przy tym rajdzie bardzo mi pomagał i 

jestem bardzo wdzięczny za to, za darmo Pan to robił, a dzisiaj co mam myśleć, że Pan się lansował 

na tym, co ja robiłem? Bo ten podpis tak świadczy. Myślałem, że Pan mnie za to szanuje. 

Gdy organizowałem różne imprezy na terenie mojej miejscowości nigdy nie zamykałem się jedynie 

na swój okręg- albo bliscy sąsiedzi, albo dzieci z Ćmielowa chodziły na odrabianie lekcji w Domu 

Kultury, zapraszałem, sporządzałem upominki, nie zamykałem się tylko na swoją działalność.  

Słowo do Pani Eweliny Otolińskiej, nie raz miałem dylemat, żeby zrezygnować, nawet wczoraj. Kiedyś, 

gdy byłem załamany i chciałem zrezygnować, że nie dam rady, Pani mnie podbudowała, ja będę za 

Panem, Pan jest dobrym wiceprzewodniczącym, Pan dobrze działa, Pan jest osobą niepełnosprawną, 

Pan daje przykład. Jak ja mam Pani dzisiaj wierzyć, że Pani chce dobrze dla takich ludzi? Powiedziałem: 

aspekt osobisty, może to jest takie górnolotne, ale swoją osobą, z moimi problemami, które mam, bo 

ja mam problem przejść przez drogę, ale tłumaczę młodym ludziom, którzy wchodzą w życie: 

„Patrzcie, ja jestem osobą niepełnosprawną, mam bardzo duże problemy, ale założyłem rodzinę, 

zostałem wiceprzewodniczącym, patrzcie ludzie mi zaufali, popatrzcie możecie żyć, nie musicie w 

domu siedzieć, możecie coś robić dla innych i dla siebie”. Ja tu jestem, bo chcę być potrzebnym dla 

ludzi i dobrze o tym wiecie, że ja z tych diet, które pobieram nie mam nic, bo wszystko przeznaczam 

na różne akcje, spotkania. Sponsoruję wielu z Was, jeśli ktoś przyszedł do mnie nigdy nie odmówiłem 

mimo, że żyję z malutkiej renty i mam tylko to, co mam.  

Pani Katarzyna Nikodem, z Panią Otolińską, mówiłyście Panie, że to jest dobry radny, jesteśmy 

zadowolone, coś takiego, kiedy to było kłamstwo, kiedyś czy wtedy. Myślałem wtedy o Pani z 

szacunkiem, dlaczego miałbym kłamać.  

Najważniejsza osoba, która za to odpowiada, Pan Paszyński. Współpraca według Pana na czym 

polega? Na tym, że kiedy radny Małek Panu pomaga, daje sponsorów, pieniądze to jestem ten dobry, 

ale kiedy czuję się oszukany, bo Panu pomagam a trzeba mnie pomóc to nie ma, wtedy to jestem ten 

zły. Na tym polega współpraca według Pana? Wstyd. 

Może mnie odwołacie, może nie, ale czas z sobą zacząć rozmawiać szczerze w tej Radzie. Kto, co robi 

i dlaczego? Za imprezy, które ja robiłem nie dostawałem złotówki, a na Piaski w ostatnim roku 2019 

6 500 zł. Niech to każdy wie, że jak się coś robi to trzeba powiedzieć sumy, żeby ludzie wiedzieli. 

Radny Paszyński zwrócił się z prośbą o zaznaczenie w protokole, że nieprawdą jest, że to 6 500 zł. 

Wiceprzewodniczący Piotr Małek skorygował kwotę na 5 600 zł. Można to sprawdzić, to są bardzo 

duże pieniądze, większe niż na organizację Dnia Dziecka na Rynku w Ćmielowie. Chcecie odwołać 

moją osobę za co? Mnie na tym nie zależy, zostałem wybrany jako radny i będę dalej działał, mówię 

to do Was, ale przede wszystkim mówię to do ludzi, do mieszkańców tego miasta i tej gminy, żeby 

słyszeli, bo to oni mnie zrozumieją, że tak naprawdę ja przyszedłem tu dla nich, nie dla siebie. 

Mógłbym siedzieć w domu, nic nie robić i mieć spokój, ale podjąłem się tej pracy, ja wiem, ja nie 

rozumiem polityki, zawsze byłem społecznikiem, zawsze byłem członkiem organizacji 

pozarządowych, z których się nigdy nie miało złotówki, nie miało się żadnych profitów i takim jestem 
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człowiekiem i proszę Państwa- mówię do wyborców, mieszkańców- ja dla Was taki zostanę. Choćbym 

miał dietę mniejszą, choćbym wydawał swoje pieniądze, będę Wam pomagał, będę Was wspierał i 

zawsze możecie na mnie liczyć. Niech wiedzą ci, którzy do mnie dzwonią, z którymi rozmawiam o 

różnych sprawach. 

Jeżeli chodzi o moją działalność: na każdym dyżurze byłem, nie mogłem być na dyżurze ostatnio ze 

względu na zamkniecie urzędu, powiadamiałem o tym Przewodniczącą. Poczuwałem się, że muszę to 

robić, zarzucacie mi brak współpracy, kolega Bryła był nieobecny ze względu na chorobę, wiedziałem, 

że muszę to nadrabiać, muszę tam chodzić, muszę być obecny na różnych spotkaniach, np. 

pogrzebach, na których bywałem sam, ale wiedziałem, że tak trzeba.   Pani Przewodniczącej, o co by 

się nie zwróciła nigdy nie odmówiłem, zawsze byłem gotowy w każdej chwili gdzieś jechać, 

uczestniczyć, reprezentować czy w przedszkolu czy w szkole. Oczywiście trzeba pamiętać, że zawsze 

wypada coś wziąć- to zawsze było z moich pieniędzy, nie prosiłem gminy, żeby coś fundowała.  

Każdy chwali to serduszko na nakrętki, to się robi dla gminy. Tak, jak niektórzy mówicie, nas wybierają 

tylko w tej wsi, co nam zależy? Ale nie, my ślubowaliśmy dla gminy i jej mieszkańców, a to, co się 

dzisiaj dzieje to jest dla dobra gminy? Trwa sesja tyle godzin i narażam się na niebezpieczeństwo, co 

dopiero w domu to przeszedłem, będę myślał, czy coś się nie stanie. Naraziliście nas, być może, na 

problemy. Ten wniosek w dzisiejszym czasie, w tym momencie naprawdę jest nieadekwatny. Nie 

możecie mi zarzucać braku współpracy. Pan Szczęsny, Krzczonowice, Panie Szczęsny, ja nie patrzę, 

czy to jest mój wyborca, czy nie, jeśli trzeba było zorganizować akcję charytatywną dla Pana 

mieszkańców. Nie robiłem poklasku na internecie. Zebrałem grupę, zebrałem sponsorów i 

pomogłem, bo czułem się jako wiceprzewodniczący, że jestem do tego zobligowany. Nikt mi nie 

powiedział „chłopie fajnie robisz, że pomagasz ludziom na moim okręgu, przecież to nie są twoi 

wyborcy”, ale ja taki jestem i obiecuję, że taki będę bez względu czy będę wiceprzewodniczącym czy 

nie, to naprawdę nie ma żadnego znaczenia. Dlaczego robicie politykę i niszczycie dobrych ludzi, tak 

o sobie tu mówię, może to górnolotne, ale ja nic złego nie zrobiłem nikomu. Zawsze uważałem, że 

jako wiceprzewodniczący nie mogę nikomu „dogadać”, nie mogę krzyknąć, nie mogę prowokować 

kłótni,  zawsze byłem miły, spokojny, chociaż czasami się we mnie gotowało. Bo jak ja widzę, co tutaj 

robicie, ten klub, po co to? Jesteśmy radnymi w jednej gminie. Owszem, jeden klub rozumiem, bo 

były wybory, ale drugi? Jesteśmy w jednej gminie, pracujemy na rzecz tych samych mieszkańców tej 

samej gminy, a teraz będzie tylko gorzej. Jaka to współpraca, kiedy chcecie odwołać 

wiceprzewodniczącego dlatego, że jest od Pani Burmistrz. To jest współpraca? Za chwilę będziecie 

żądać Waszego budżetu? Za budżet odpowiada Pani Burmistrz, Ona będzie miała prokuratora albo 

nie, a Wy decyzję. Pewnie będą podważane, ale co chcecie zrobić? Będziecie ciągnąć wszystko pod 

siebie? Gmina to nie jest tylko: Piaski, Krzczonowice itd. Gmina to jest całość i my musimy dbać o nią, 

o wszystkich mieszkańców, nie tylko o siebie. Nie myślmy tylko swoim czubkiem nosa, że ja jestem 

stąd. To trzeba robić całościowo. U mnie nie ma wielkich inwestycji, ja chodzę do Pani Burmistrz, 

proszę o to, widzę jeśli gdzie indziej coś jest a ja tego nie mam, ale rozumiem, bo nie ma pieniędzy. 

Dzisiejsze głosowanie, nawet poparłem, ale serce mnie aż boli, że na wniosek kilku osób zmniejszacie 

podatki, których nie odczują rolnicy, ja też to zrobiłem, może źle, może powinienem przeprosić, a za 

chwilę przyjdziecie po kolejne 15-20 000 zł do skarbnika, który na następnym punkcie mówił, jakie 

będą cięcia, że muszą być, że jest jednak problem budżetowy. Zajmijmy się inwestycją, mamy 
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mieszkania, zróbmy te mieszkania, sprzedajmy, zaróbmy, przeznaczmy to na drogi, tym się zajmujmy, 

nie polityką, nie odwoływaniem, nie nienawiścią. Bo tu zaraz będzie nienawiść. W tej chwili muszę 

być grzeczny, miły, ale jak będę siedział tam, gdzie Państwo to może też komuś „dowalę” i będę 

zadowolony, bo komuś „dowaliłem” tak, jak Wy się cieszycie. Nigdy nikomu nie ubliżyłem, zawsze 

Piotrze nawet o Tobie mówiłem: Tyle dobra, co i zła. Bo w każdym człowieku jest dobro i zło, a ja 

patrzę w to dobro i Wy też tak róbcie. Będzie mi na pewno teraz łatwiej, bo mnie nic nie będzie 

hamować, będę wolnym radnym tak, jak kiedyś, dzisiaj będąc wiceprzewodniczącym muszę 

powstrzymywać awantury, muszę powstrzymywać kłótnie, dbać o Was wszystkich, nie tylko o siebie. 

Starałem się być dobrym wiceprzewodniczącym i byłem z tego dumnym, że jednak mnie wybraliście. 

Chciałem coś w życiu zrobić i to była moja szansa, którą Wy mi daliście i za to dziękuję. Dzisiaj mówicie, 

że ja się nie nadaję, że jestem niedobry, starałem się pracować, uczciwie, rzetelnie. Czasem brak mi 

słów. Dziękuję. 

 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący  Rady Miejskiej w Ćmielowie radny Jacek Bryła, stwierdził, że trudno 

jest się odnieść w tej chwili do tego, co powiedział Pan Piotr, przede wszystkim skłania to do wielkiej 

zadumy i chyba każdy z nas radnych obecnych na sali powinien się zastanowić nad tym, co właśnie 

zostało powiedziane. Przychodząc do tej Rady miałem na myśli pracę dla dobra tej gminy, nie dla Pani 

Burmistrz, tylko dla dobra gminy i takie działania mi przez te 2 lata przyświecały. Każdy z radnych 

niech zajrzy w swoje sumienie, co zrobił, żeby cała gmina dobrze funkcjonowała. Ja starałem się od 

początku, chociaż przyszliśmy z różnych siedmiu komitetów. Udało się stworzyć jakieś quorum na tej 

sali i merytoryczną, rzeczową dyskusję. Radny Piotr Małek zaimponował mi już na samym początku, 

zbliżyliśmy nasze stanowiska, ale poprzez długie rozmowy telefoniczne, wzajemnie znaleźliśmy 

wspólny poziom do działania dla dobra naszej gminy. Już na początku sprowadzałem specjalistę od 

oświetlenia ledowego, była specjalistka od pisania programów unijnych, gdzie była przymiarka do 

stworzenia żłobka. To są działania zewnętrzne, które podejmowaliśmy, ciekawe, ilu radnych 

podejmowało działania na zewnątrz, jeździło do Kielc jak Pan Radny Małek czy Pan Nowak, myślę, że 

takich aktywności ze strony części radnych brakowało.   

Sesje są nagrywane, także oskarżanie mnie o to, że wprowadzam napięcie wśród Rady to jest 

nieporozumienie.  Ludzie mnie ocenili w wyborach, znają mnie, bo od dzieciństwa mieszkam w tej 

gminie. Zawsze byłem człowiekiem, który prowadzi do zgody, nigdy nie starałem się działać za 

plecami. To prawda miałem problemy zdrowotne, od marca przebywałem na zwolnieniach, Piotr 

wtedy napracował się więcej, ale nigdy nie miał do mnie z tego tytułu pretensji, bo taka jest nasza 

rola - musimy się wzajemnie wspierać w tych naszych działaniach i uzupełniać, i to się do tej pory 

udawało. Nic nie jest dane na zawsze, po takich działaniach trzeba będzie spojrzeć sobie w oczy. Ja 

wzrokiem nie będę zmuszony uciekać. Działania za plecami źle świadczą o człowieku. To Wy Państwo 

wydajecie sobie w tej chwili opinię, o tym, co robicie. Bez uzgodnienia, bez zastrzeżeń - nigdy nie 

słyszałem słowa, że źle wykonuję  swoje obowiązki, a przede wszystkim nadrzędnym moim 

działaniem było zmierzanie w celu godzenia radnych, żeby wspólnym frontem podejmować te 

najważniejsze dla Gminy decyzje, służące Gminie, nie Pani Burmistrz. Różne osoby różnie to 

postrzegają, wiadomo Pani Burmistrz wszystkich żądań radnych nie spełni, ale wypowiedzi są różne, 

i w internecie i na Facebooku, że coś się dzieje nowego, że jest jakaś nowa jakość. Także myślę, że 
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kierunek jest taki, żeby rozmawiać, podpowiadać Pani Burmistrz, nie zawsze popisy na sesji, kiedy 

jest mikrofon i są kamery, ale w gabinecie, bo dobre rady każdemu się w życiu przydadzą, nikt nie ma 

monopolu na mądrość. Byłem radnym chyba w najtrudniejszym okręgu, w moim okręgu jest 6 wsi, i 

proszę zapytać mieszkańców, bo w każdej tej wsi byłem obecny, co nie zdarzało się często za 

poprzednich radnych, gdzie przez całe kadencje ludzie nie widzieli radnych w swoim okręgu 

wyborczym. Co mi zostało? Życzę powodzenia na nowej drodze Koleżankom i Kolegom, z którymi do 

tej pory było mi po drodze. Nic nie jest dane na zawsze, jeżeli taką decyzję Państwo podejmiecie, to i 

jakieś konsekwencje tych decyzji będą. Nie wiem, czy do końca przemyślane, czy będzie to służyło 

rozwojowi Gminy, ale wszystkiego najlepszego na nowej drodze.     

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek, zwróciła się do Komisji Skrutacyjnej o 

ukonstytuowanie się.  

Komisja Skrutacyjna przystąpiła do ukonstytuowania się. 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Piotr Małek, zwrócił się do Przewodniczącej Rady Miejskiej z 

zapytaniem: kart wydaje się tyle, ilu jest na sali radnych, ale jeśli ja nie będę brał udziału w głosowaniu 

na własną osobę, czy ta karta jest odłożona, czy mam ją odłożyć, czy wrzucić?  

Głos zabrała Radca Prawny Pani Marta Czekaj, poinformowała, że należy, by w protokole z obrad sesji 

znalazła się adnotacja, że zgodnie z brzmieniem artykułu 25a ustawy o samorządzie gminnym radny 

nie może brać udziału w głosowaniu w radzie jeśli dotyczy ono jego interesu prawnego, czyli będzie 

wydane tylko 13 kart, na sali jest obecnych 14 radnych. W głosowaniu, które teraz będzie się 

odbywało Pan Radny Małek nie będzie brał udziału.  

Głos zabrała radna Ewelina Cieślikowska, poinformowała o ukonstytuowaniu się Komisji Skrutacyjnej. 

Poinformowała, że została wybrana na Przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej. Poinformowała o 

przygotowaniu kart do głosowania, na sali obecnych jest 14 z 15 radnych, co stanowi quorum zdolne 

do podejmowania decyzji, Pan radny Małek nie bierze udziału w głosowaniu.  

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej poinformowała, że karty do głosowania i urna są gotowe i 

wyjaśniła zasady głosowania.  

Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem formalnym o odwołanie Wiceprzewodniczącego Rady 

Miejskiej w Ćmielowie radnego Piotra Małka poprzez wyczytywanie kolejnych radnych zgodnie z listą 

obecności.  

Po przeprowadzeniu głosowania Komisja Skrutacyjna udała się w celu przeliczenia głosów. Po 

przeliczeniu głosów Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej odczytała protokół z przeprowadzonego 

głosowania dotyczącego odwołania z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Ćmielowie 

radnego Piotra Małka. Głosowało 13 radnych, za odwołaniem głosowało 9 radnych, 4 było przeciw. 

Komisja Skrutacyjna stwierdziła, że Wiceprzewodniczący  Rady Miejskiej w Ćmielowie Piotr Małek w 

głosowaniu tajnym został odwołany bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej 

połowy ustawowego składu rady. 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej, poinformowała, że teraz będzie głosowana uchwała. 

Głos zabrała Radca Prawny Pani Marta Czekaj, poinformowała, że nie głosujemy, głosowanie nad tą 

uchwałą się właśnie odbyło w sposób tajny. Trzeba ją będzie tylko odczytać. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie Krystyna Zdonek odczytała treść uchwały w sprawie 

odwołania Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Ćmielowie Pana Piotra Małka. 
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Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem formalnym o odwołanie Wiceprzewodniczącego Rady 

Miejskiej w Ćmielowie radnego Jacka Bryły poprzez wyczytywanie kolejnych radnych zgodnie z listą 

obecności. Po przeprowadzeniu głosowania Komisja Skrutacyjna udała się w celu przeliczenia głosów. 

Po przeliczeniu głosów Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej odczytała protokół z przeprowadzonego 

głosowania dotyczącego odwołania z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Ćmielowie 

radnego Jacka Bryły. Głosowało 13 radnych, za odwołaniem głosowało 9 radnych, 4 przeciw. 

Komisja Skrutacyjna stwierdziła, że Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Ćmielowie Jacek Bryła w 

głosowaniu tajnym został odwołany bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej 

połowy ustawowego składu rady. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie Krystyna Zdonek odczytała treść uchwały w sprawie 

odwołania Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Ćmielowie Pana Jacka Bryły. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie Krystyna Zdonek poinformowała, że kolejnym punktem 

porządku obrad jest rozpatrzenie wniosku w sprawie przeprowadzenia na Sesji Rady Miejskiej w 

Ćmielowie w dniu 27.11.2020 roku procedury głosowania w sprawie wyboru spośród Rady jednego 

Wiceprzewodniczącego. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie Krystyna Zdonek zwróciła się z prośbą o zgłaszanie 

kandydatur. 

Głos zabrał radny Jerzy Sykała, zgłosił kandydaturę radnej Katarzyny Nikodem. Stwierdził, że podoła 

wszystkim obowiązkom, a przede wszystkim chodzi o tę rysę, która gdzieś tam, mimo wszystko jest 

zgłaszana, współpracy, tutaj jak gdyby rywalizacji między radnymi. Myślę, że tutaj i w tym punkcie, 

jak również w innych sprawach zrównoważonego i równomiernego budżetu, rozłożenia na ile to 

możliwe i oczywiście w czasie, aby wszystkie miejscowości, wszyscy mieszkańcy czuli, że są godni i 

gdzieś to w swojej kolejności otrzymują, to, co zgłaszają, co dla nich jest najpilniejsze. Dlatego 

uważam, że ta kandydatura odpowiednia.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie Krystyna Zdonek zwróciła się z zapytaniem, czy Pani 

radna Katarzyna Nikodem wyraża zgodę.  

Głos zabrała Radna Pani Katarzyna Nikodem, stwierdziła, że po wypowiedziach, które tu padły jest jej 

bardzo ciężko, natomiast jedyne, co mnie podbudowuje, to to, że moja kandydaturę zgłosił właśnie 

Pan Jerzy Sykała, którego bardzo szanuję, człowiek, który naprawdę jest wyważony, doświadczony 

samorządowiec, od którego czerpię naprawdę bardzo dużo wiedzy. Dlatego przyjmę to moje 

zgłoszenie do kandydowania na Wiceprzewodniczącą Rady. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie Krystyna Zdonek zwróciła się z prośbą o zgłaszanie 

kolejnych kandydatur na Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Ćmielowie. W świetle braku 

kolejnych propozycji Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie Krystyna Zdonek poinformowała, 

że zamyka listę kandydatów.  

Głos zabrała Radca Prawny Pani Marta Czekaj, zwróciła się z uwagą, by przegłosować zamknięcie listy 

kandydatów.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie Krystyna Zdonek zwróciła się do radnych Rady Miejskiej 

o zamknięcie listy kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Ćmielowie poprzez 

podniesienie ręki. 

Radny Józef Nowak zwrócił się z zapytaniem, czy to jest głosowanie. 
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Głos zabrała Radca Prawny Pani Marta Czekaj, odczytała zapisy Statutu Miasta i Gminy Ćmielów: §53 

ust. 3. W przypadku głosowania w sprawie wyboru osób, Przewodniczący Rady przed zamknięciem 

listy kandydatów pyta każdego z nich, czy zgadza się kandydować i po otrzymaniu twierdzącej 

odpowiedzi poddaje pod głosowanie zamknięcie listy kandydatów, a następnie zarządza wybory. 

Poinformowała, że tutaj jakby nie było listy kandydatur, konkretnej osoby dotyczyło głosowanie i nie 

trzeba było nic zamykać.  

Informatyk obsługujący system przekazu zwrócił się z zapytaniem, czy dodać to głosowanie do listy 

głosowań. 

Radca Prawny Pani Marta Czekaj poinformowała, że nie, ponieważ jest to tylko głosowanie formalne, 

że zamykamy listę kandydatów i nikt już nie może nikogo zgłosić, żeby radni mieli świadomość, że 

czas na zgłoszenie upłynął.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie Krystyna Zdonek udzieliła głosu radnemu Zbigniewowi 

Kolasie. Radny Zbigniew Kolasa zgłosił kandydaturę radnej Eweliny Cieślikowskiej. Radna Ewelina 

Cieślikowska nie wyraziła zgody na kandydowanie. Radny Zbigniew Kolasa zgłosił kandydaturę 

radnego Józefa Nowaka.  Radny Józef Nowak nie wyraził zgody na kandydowanie. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie Krystyna Zdonek poinformowała, że już 

przegłosowaliśmy kandydaturę Pani radnej Nikodem. Przegłosowaliśmy już zamknięcie listy 

kandydatur. Przechodzimy do głosowania.  

Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Pani Joanna Suska, poinformowała, że z powodu czekających 

obowiązków urzędniczych i faktu, że czekają na nią osoby umówione w ramach poświadczenia 

umowy do notariusza jest zmuszona się oddalić. Jeśli ktokolwiek z Państwa ma pytanie, można je było 

zadawać na komisji od godziny 8 rano w wolnych wnioskach. W dalszej części wolne wnioski będą też 

zaprotokołowane, a ustawodawca przewidział także zapytania, interpelacje radnych- także to 

wszystko można składać do burmistrza w normalnym trybie, na wszystkie pytania odpowiem w trybie 

14 dni. Nic nie dzieje się ad hoc,  pewnie żadne odpowiedzi nie są tutaj potrzebne w tej chwili na sesji. 

Jeśli jakiś temat Państwa interesuje, zawsze jestem gotowa do odpowiedzi i zachęcam do korzystania 

z możliwości, jakie przewidział ustawodawca, czyli interpelacja, zapytanie radnego, podanie lub 

wniosek – odpowiem w ustawowym terminie. Nie trzeba czekać na sesję, szanujmy swój czas w dobie 

pandemii. Pozwólcie Państwo również pełnić mi moje obowiązki, żebym mieszkańców nie zostawiła 

bez podpisu.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie Krystyna Zdonek podziękowała za dotychczasową 

pomoc i obecność na obradach.  

Radni Piotr Małek i Jacek Bryła opuścili salę obrad. 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej radna Ewelina Cieślikowska, poinformowała o 

przygotowaniu kart do głosowania i przypomniała zasady głosowania.  

Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem formalnym w sprawie wyboru spośród Rady jednego 

Wiceprzewodniczącego w osobie Pani Katarzyny Nikodem, Komisja wydawała karty do głosowania 

wyczytując radnych zgodnie z kolejnością na liście obecności.  

Radni Piotr Małek i Jacek Bryła powrócili na salę obrad. 

Po przeprowadzeniu głosowania Komisja Skrutacyjna udała się w celu przeliczenia głosów. Po 

przeliczeniu głosów Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Ewelina Cieślikowska odczytała protokół z 
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przeprowadzonego głosowania dotyczącego  wyboru spośród Rady jednego Wiceprzewodniczącego 

w osobie Pani Katarzyny Nikodem. 

Głosowało 13 radnych, głosów ważnych oddano 12 i jeden głos nieważny. Za wyborem Katarzyny 

Nikodem na Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Ćmielowie głosowało 8 radnych, 4 było 

przeciw. 

Komisja Skrutacyjna stwierdziła, że na Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Ćmielowie w 

głosowaniu tajnym została wybrana bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej 

połowy ustawowego składu rady Pani Katarzyna Nikodem. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie Krystyna Zdonek odczytała treść uchwały w sprawie 

wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Ćmielowie. 

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem, podziękowała za obdarzenie 

jej zaufaniem. Myślę, że sprostam Państwa oczekiwaniom. Padły tu różne słowa na tej sali dotyczące 

polityki, bardzo długi monolog dotyczący akcji charytatywnych. Absolutnie nie urągam tutaj żadnemu 

z Wiceprzewodniczących, natomiast może odniosę się tutaj do Pana Piotra Małka, który powiedział 

tutaj wcześniej o tych swoich akcjach charytatywnych i pomocy. Jest takie powiedzenie, że dobrymi 

uczynkami jest usłana droga do piekła. Może gdzieś były i nie zauważył Pan Piotr właśnie tych 

minusów, które spowodowały to, że radni zdecydowali się na brak współpracy z nim. Jeżeli chodzi o 

politykę, to jestem bardzo daleka od tego, aby tutaj urządzać politykę. Bo jak wiecie, akurat Pan Piotr 

powiedział, że był z komitetu Pani Joanny Suski,  my byliśmy z innego komitetu, mamy stworzony 

swój Klub Radnych „Gmina Ćmielów od Nowa” i nie wiem, czy ktoś z Państwa odczuł, że jesteśmy 

jakąś opozycją. Nie ma Pani Burmistrz, ja bym jej chętnie zadała to pytanie, czy my nie 

współpracowaliśmy, czy prowadziliśmy jakąś politykę? Nie. I dalej mamy to zamiar robić, to znaczy ja 

jako Wiceprzewodnicząca. Tu nie będzie żadnej polityki. Chcę wprowadzić atmosferę 

demokratycznego samorządu, żebyśmy wszyscy byli jednością. Nie traktuję tej funkcji jako tej, w 

której będę bliżej Pani Burmistrz, tylko jest to funkcja, w której jako radni będziemy razem 

współpracować  z Panią Burmistrz, bo teraz mimo wszystko Burmistrzem jest Pani Joanna Suska i do 

wyborów jest jeszcze daleka droga. Szanujmy Burmistrza, którego w tej chwili mamy. Polityka może 

zacznie się kiedy indziej, ale teraz naszym dobrem, głównym celem jest dobro i żeby nie było jakichś 

niedomówień, bo Rada zaczyna się między sobą sprzeczać, Po co? Bądźmy jednością, podejmujmy 

wspólnie decyzje, bądźmy za równomiernym rozwojem Gminy. Tam, gdzie nie ma dajmy na ile 

możemy. Ja nie będę dźwigać budżetu na plecach, bo od dźwigania budżetu to jest Pan Skarbnik i 

Pani Burmistrz, bo to właśnie oni nad tym budżetem czuwają, a my tylko możemy zasugerować, 

poprosić i wynegocjować coś dla danej miejscowości, dla mieszkańców. Bardzo Państwu dziękuję. Nie 

wiem, jak się spiszę, będę się starać, myślę, że współpraca z Panią Burmistrz to nie będzie współpraca 

na zasadzie przepychanki, i myślę, że współpraca z radnymi to też nie będzie współpraca na zasadzie 

przepychanki. Dziękuję.  

 

Ad. 14. Wolne wnioski.  

 

Głos zabrał radny Józef Nowak, złożył wniosek ustny, by każdy interesant, który się zgłasza do 

Przewodniczącej Rady Miejskiej był wprowadzony do ewidencji i analogicznie do sprawozdań Pani 
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Burmistrz przedstawiana była informacja na kolejnej sesji: ile osób, w jakiej sprawie, załatwione, 

niezałatwione, w trakcie załatwiania. 

 

Ad. 15. Zamknięcie obrad Sesji. 

 

Po omówieniu wszystkich punktów porządku dzisiejszej sesji Przewodnicząca Rady Krystyna Zdonek 

zamyka obrady Rady Miejskiej w dniu dzisiejszym. 

Sesję zakończono o godzinie 15.20. 

Protokołowała: E. Orczyk – inspektor ds. obsługi  

organów gminy  

 

 


